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BRM.0012.3.2.2013   
Protokół nr 2/2013 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 29 stycznia 2013 roku 
 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 9:00 
Godzina zakończenia obrad: 10:30 
 
Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego 
 
W komisji udział wzięli: (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 
 
Janusz Labok   Zastępca Przewodniczącego 
Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 
Franciszek Gawęda   Członek 
Stanisław Susz    Członek 
Bogdan Tkaczyński   Członek 
Władysław Witkowski  Członek  
 
Nieobecny usprawiedliwiony: 
 
Zdzisław Burnat  Przewodniczący Komisji 
 
Ponadto uczestniczyli: (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu) 
 
Porządek obrad: 
 
1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Schemat organizacyjny oświaty na 2013-2014 rok.(Propozycje) cd. 

3. Plan rozwoju oświaty w gminie na lata 2013-2015. 

(Modyfikacja istniejącego Planu) cd. 

4. Sprawy różne. 

5. Zakończenie obrad. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok: otwieram posiedzenie Komisji Oświaty Kultury 
Sportu Turystyki i Promocji Gminy witam wśród nas Ewę Figzał, witam Panią 
Skarbnik Bożenę Kurczynę, witam Kierownika Wydziału Edukacji Błażejewskiego, 
witam Radnych Rady Miejskiej i przybyłych na posiedzenie gości. 
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Dzisiejsze posiedzenie komisji jest kontynuacją posiedzenia, które odbyło się w dniu 
15 stycznia porządek obrad jest ten sam, ponieważ to jest kontynuacja komisji 
poprzedniej. Na poprzedniej komisji otrzymaliśmy do analizy przykładowe 
propozycje dotyczące restrukturyzacji oświaty wszyscy Radni mieli okazję zapoznać 
się z tymi propozycjami i w dniu dzisiejszym przystępujemy do dyskusji nad 
przedstawionymi propozycjami dotyczącymi restrukturyzacji naszej oświaty. 
Chciałbym otworzyć dyskusję nad przedstawionym tematem.  
 
Bardzo proszę, kto chciałby, jako pierwszy zabrać głos? 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, Szanowni Państwo jesteście w posiadaniu 
materiałów zatytułowanych restrukturyzacja oświaty Gminy Ząbkowice Śląskie w 
2013 roku przykładowe propozycje do analizy decyzji organów stanowiącego Rady 
Miejskiej Ząbkowic Śląskich tak jak mówiłam na ostatnim naszym spotkaniu celem 
przedłożenia tego dokumentu, który został przygotowany na wniosek Komisji 
Oświaty Kultury Sportu Turystyki i Promocji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich jest 
konieczność dostosowania struktur organizacyjnych placówek oświatowych 
Ząbkowice Śląskie do stale zmniejszającej się liczby dzieci i młodzieży warianty, o 
których mówimy obejmują sferę pierwsza sfera pierwszy obszar to jest obszar 
księgowości, drugi obszar to jest obszar stołówek szkolnych i oświatowych, trzeci 
obszar to jest obszar przedszkoli i czwarty obszar to jest obszar zmian 
organizacyjnych w systemie oświaty i celem przedłożenia państwu tego dokumentu 
jest wypracowanie kompromisu w dokonania ewentualnych zmian w oświacie. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, Szanowni Państwo od wielu lat sygnalizuję cały 
czas i proszę państwa żeby oświata została doprowadzona do takiej struktury żeby 
można było sfinansować żeby Gminę było na to stać po prostu w tej chwili Gminy na 
to nie stać zaciągamy kredyty żeby płacić ZUS żeby płacić wynagrodzenia w mojej 
ocenie sytuacja jest poważna sygnalizuję o tym nie tylko w tym roku, ale już w 
poprzedniej kadencji Radni, którzy są z poprzedniej kadencji bardzo dobrze 
pamiętają również moje wystąpienia na temat oświaty my tego nie unikniemy i 
musimy zdawać sobie z tego sprawę, że w jakimś kierunku pójść musimy Musimy 
wypracować takie założenia i takie rozwiązania, które będą jak najmniej bolesne, ale 
nie mniej obniżą nam koszty związane z utrzymaniem oświaty. Szanowni Państwo 
od dwóch lat płacimy bardzo wysoki i jednorazowy dodatek uzupełniający w 
zeszłym roku była to kwota 800 tysięcy w tym roku bez groszy powiem746 tysięcy, 
którą wypłaciliśmy skutkuje tym, że w tej chwili nie ma na ZUS trzeba prosić bank 
żeby zwiększył nam limit obrotowy w rachunku bieżącym żeby po prostu muc na 
oświatę przelać ZUS mówię otwarcie, bo trzeba mówić, bo nie ma innego wyjścia 
żeby zabezpieczyć państwu finansowanie, ale w takiej strukturze dalej tego nie 
udźwigniemy i w jakimś kierunku pójść musimy, bo to są bardzo duże pieniądze a 
przecież Gmina to nie tylko zadanie związane z Oświatą, ale inne zadania, które 
muszą być realizowane i wtedy musimy się pochylić nad problemem, bo to jest 
problem bardzo poważny, ale tego nie unikniemy poza tym działania, które 
podejmiemy i te rozwiązanie, które zostaną włączone, aby zmniejszyć te koszty 



3 

 

oświaty nie będą skutkować z dnia na dzień musimy sobie zdać sprawę, że te 
rozwiązania, które przyjmujecie państwo dopiero będą mieć skutki obniżenia za jakiś 
okres za jakiś czas musimy być świadomi tego, że na tych projektach, które są 
obecnie zatwierdzone skutki będą jeszcze w roku 2014 i musimy liczyć się z tym, że 
w 2014 w styczniu ten dodatek będzie coraz Wyższy to już nie będzie 740 tysięcy, ale 
to dojdzie do około 1 mln, dlatego że przecież poszedł dodatek motywacyjny, inne 
składniki wynagrodzeń, ZUS to wszystko jedno z drugim się wiąże i ten dodatek 
będzie z roku na rok coraz wyższy i któregoś dnia powiem tak nieelegancko 
wszystko pęknie staniemy przed problemem i co dalej i przyszła kadencja będzie 
miała problem, bo nie będzie, co przekazać na jednostki i tu jest w mojej ocenie 
problem, że nie będziemy w stanie tego sfinansować, dlatego też bardzo serdecznie 
proszę o rozważenie tych propozycji, jakie zostały złożone do zapoznania się żeby 
państwo się z tym Zapoznali i wspólnie razem wypracować takie możliwe 
rozwiązania do przyjęcia, bo w którymś kierunku pójść musimy to jest nieuniknione. 
 
Radny Stanisław Susz, problemem, przed którym stoimy po raz pierwszy tak mi się 
wydaje się skumulowały i pora najwyższa abyśmy tutaj w sposób odpowiedzialny 
zaczęli podejmować odpowiedzialne, ale niesłychanie trudne decyzje to boli, ale te 
zaszłości, które miały miejsce w poprzednich latach stworzyły problem, z którym 
musimy sobie poradzić, jeżeli nie poradzimy sobie teraz ten problem za rok będzie 
dwukrotnie większy i jeszcze bardziej bolesny oczywiście możemy przejść do 
porządku dziennego, ponieważ budżet, który został uchwalony na rok 2013 
zadowolił każdego dyrektora placówki oświatowej, ale pamiętam zastrzeżenia Pani 
Skarbnik i powiedzmy drobne domniemania jednocześnie wiem, że Radny 
Franciszek Gawęda zgłaszał wątpliwości, co Do sposobu i możliwości wykonania 
tego budżetu, proponuję abyśmy, jako Komisja rekomendowali do realizacji dwa 
warianty z tych wariantów, które zostały przygotowane przez ekipę oświatową 
urzędu pierwszy, czyli cała reforma księgowości i administracji i wariant drugi, czyli 
stołówek wydzielenie stołówek w szkołach i gimnazjach poza system finansowy 
jednocześnie mam prośbę do Pana Burmistrza, aby służby informacyjne urzędu 
przekazywały rzetelną informację, informowały na bieżąco w publikatorach 
miejskich na temat tych naszym zamierzeń, bo to wszystko, co się działo przez 2 
tygodnie jest jedną wielką farsą, bo opowiadanie ludziom, że będziemy zamykać 
stołówki od 31 stycznia, że dzieci będą szukać jedzenia po śmietnikach, itd. 
Tworzenia atmosfery zagrożenia i niepewności nie służy tej sprawie chciałbym 
abyśmy przystąpili do dyskusji na te tematy szukali rozwiązań najlepszych w tym 
wypadku, dlatego stawiam wniosek, aby przyjąć i rekomendować wariant pierwszy 
i wariant drugi w realizacji w dalszym ciągu do kontynuacji prac nad tymi 
wariantami i wdrążenie tych wariantów w życie jak najszybciej. 
 
Radny Franciszek Gawęda, chciałbym zapytać Panią Skarbnik, jakie Pani 
przewiduje uśrednione ograniczenie kosztów tej restrukturyzacji 1 mln, 2mln, 5mln? 
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Skarbnik Gminy Bożena Kurzyna, w tej chwili trudno mówić o wysokości kwot 
takich jak ja oczekuję, ale wydaje mi się, że od czegoś musimy zacząć i żeby to była 
przynajmniej w granicach 1, 5 mln do 2 mln takie są moje oczekiwania. Takiej kwoty 
brakuje 
 
Radny Franciszek Gawęda, Jesteśmy jedyną w Polsce Gminą, która taki dodatek 
wypłaca pozostałe Gminy wypłacają w granicach 5, 7, 10 tysięcy także tutaj 
straszenie tym dodatkiem powinno się straszyć tych, którzy podejmują decyzję. 
Podejrzewam po pierwsze, że Urząd Miejski powinien nam przedstawić jedną 
propozycję, nad którą powinniśmy dyskutować i przedstawiać swoje zdanie. 
Słusznie Pan Stanisław Susz powiedział, że musimy podjąć drastyczne, bolące 
decyzje po analizie, która potrafię zrobić restrukturyzacja oświaty i po 
potwierdzeniu dzisiejszym Pani Skarbnik, że to jest 1, 5-2 mln. Czy nie wartałoby się 
zastanowić nad tym, aby zlikwidować jedną ze szkół, która spowodowałby 
obniżenie kosztów, jakich mówi wynikającą z racjonalnego myślenia o budżecie 
wiele szkół z terenu wiejskiego są jak gdyby dzielnicowymi szkołami Ząbkowic 
Śląskich, koszt utrzymania szkoły, do której dzieci muszą wędrować z pod 
Kamieńca, bo jest mała „do szkoły w stolcu” jest mniej więcej taki sam jakby 
dojeżdżali do Ząbkowic Śląskich nie mówiąc już o bazie, jaką dysponuje Ząbkowice 
Śląskie o kadrze itd. Koszt utrzymania szkoły w Stolcu jest około 1 mln 300 zł to jest 
akurat ta kwota, której brakuje, jeżeli do tego dołożymy pewne propozycje 
restrukturyzacyjne szkół Miejski to kształtuje się obraz, że nie tylko mamy 
załatwiony obraz, ale również mamy dodatkowe środki nawet większe niż Pani 
Skarbnik przewiduje i to jest poważna męska odważna i na dodatek boląca 
niektórych decyzja przypominam stolec jest 5 km od Ząbkowic za niedługo będzie 
może nie za naszych czasów będzie dzielnicą Ząbkowic Śląskich i mamy sprawę z 
głowy, ale jeżeli pochylimy się nad słowami Stanisława Susza nie koleżeństwo, nie 
układ, nie znajomości, że tu można a tam nie można tylko męska, odważna dyskusja 
na taką propozycję. 
 
Bogdan Tkaczyński, Wniosek Pana Franciszka Gawędy jest wnioskiem nierealnym 
ja się opieram na dokumentach a nie na przesłankach, co by było gdyby dzisiaj mam 
29 stycznia żeby zlikwidować placówkę trzeba przeprowadzić szereg trudnych i 
bolesnych rozmów z rodzicami z nauczycielami ze społeczeństwem termin 
zakończenia dyskusji i przedstawienie kuratorium wniosku o likwidację szkoły 
upływa z dniem 28 lutego niestety, ale z tym wnioskiem na prawdę nie mamy, co 
dzisiaj występować to jest wniosek, co najmniej pół roku przedstawiony za późno. 
Ten Wniosek absolutnie nie wchodzi w rachubę, jeżeli chodzi o te dodatki, ale 
dodatki są dla wszystkich nauczycieli ja bardzo proszę niech Pan zajrzy do karty 
nauczyciela zapozna się z art. 30 tam dokładnie jest wyjaśniona sprawa, na czym 
polega ten dodatek to jest prawo i te prawo musimy przestrzegać. 
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Radny Franciszek Gawęda, po raz kolejny zaskoczył mnie Pan brakiem swojej 
wiedzy, Pan doskonale wie i nie wiem, dlaczego próbuje imputować mi, że ja nie 
mówię o nie wypłacaniu dodatku nie mówię o tym, że nauczycielom się nie należy 
mówię o wysokości, która zależy od wielu czynników, od których czynników zależy 
w naszym kraju i dlaczego inne Gminy większe od nas płacą po 10-11 tysięcy, 
dlatego bo jedynym takim czynnikiem wpływającym na tym, że nie można tak na 
zero wyjść to jest chorobowe pozostałe czynniki są wiadome i należy tylko tak na 
wprost mówiąc policzyć nauczycieli ile im się należy zgodnie z powołaną kartą 
nauczyciela zarobić w ciągu roku to jest takie proste stwierdzenie. Natomiast, co się 
nosi szkoły cały czas będę się opierał słowami Stanisława Susza, bo były 
zdecydowanie w moim odczuciu trafne mianowicie chodzi o przyszłość nie o 
teraźniejszość, jeżeli dzisiaj nie zaczniemy myśleć, co będzie w ubiegłym roku, co za 
rok, co za dwa to dalej w przyszłym roku będzie za późno o likwidację, jeżeli dzisiaj 
zaczniemy rozmawiać o likwidacji to być może rok przyszły czy kolejne lata 
spowodują to, że tych wpływów do budżetu będzie więcej. Jakoś takich skrupułów 
nie było, kiedy likwidowaliśmy inne szkoły wiejskie nie było mówienia, że jest to 
uciążliwa i kamienista droga, która doprowadzi nas do niewiadomo, dokąd taki był 
cel mojej wypowiedzi. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok, czy to było w formie wniosku? 
 
Radny Franciszek Gawęda, tak to było w formie wniosku. 
 
Radny Stanisław Susz, ta analiza, którą dostaliśmy tutaj wskazuje również na 
poziom napływu dzieci do szkół myślę, że ten wniosek Pana Gawędy nie wiem, 
dlaczego skierowana akurat do Stolca, bo szkoły są na poziomie Zwrócona czy 
Braszowice są na tym samym poziomie i może rzeczywiście warto się zastanowić 
nad jednym mianowicie czy wybierać jedną szkołę czy jeżeli już tniemy to tniemy po 
wszystkich czy likwidujemy te trzy i to uwolni nam 5-6 mln złotych, które pozwolą 
nam wzbogacić bazę, którą mamy w Ząbkowicach, ale to może jest wniosek za 
daleko idący inna rzecz mi się tutaj nasuwa, co niestety zostało popełnione w 
zeszłym roku to, o czym mówił Pan Bogdan Tkaczyński dając przykład Ziębic i 
słynnej sprawy Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnej i Ogólniaka ten proces jak widać 
przeszedł rewolucję od zdecydowanego, ostrego protestu mieszkańców, 
społeczeństwa, byłych kuratorów oparło to się o ministerstwo i nie wiem czy o 
prokuraturę, ale proces przeszedł samoistnie, ponieważ zabrakło dzieci zabrakło 
uczniów i to jest ten mechanizm myślę, że na dzień dzisiejszy, ponieważ likwidacja 
szkoły to jest rzeczywiście proces i warto o nich rozmawiać w tej chwili, o czym 
rozmawialiśmy w zeszłym roku nie udało nam się tego przeprowadzić, ale warto by 
było podjąć takie działania a Ten proces proszę państwa się zaczyna w zeszłym roku 
w szkole podstawowej w Braszowicach 7 dzieci i to będzie się pogłębiało ta analiza 
urodzin wskazuje na to, że tych dzieci nie będzie przybywać jeszcze nie daj boże jak 
się Gmina Bardo upomni o swoje dzieci z Brzeźnicy to tam w ogóle nie będzie dzieci, 
jeżeli ja miałbym podejmować decyzję to za wszystkimi trzema likwidacji, bo na 
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dobrą sprawę żadna z tych szkół nie spełnia podstawowego warunku 
ekonomicznego. Ekonomia mówi jasno i jest to brutalna nauka, ekonomia mówi 
prosto 108 uczniów w szkole i wtedy ta szkoła ma rację bytu i rację istnienia a jeżeli 
mamy 70, 80, 68 to niestety musimy skądś te pieniądze wziąć i ja proponuje następny 
wniosek, aby zobowiązać władzę Gminy do bezwzględnego przestrzegania 
zarządzania Pana Burmistrza odnośnie ilości dzieci w oddziałach szkolnych nie 
możemy sobie pozwolić na coś takiego żeby do 7 dzieci wiem, że to jest komfort to 
jest XXI wiek każdy będzie się zasłaniał czytałem tu parę petycji, że my zamiast 
wzbogacać i się rozwijać dzieci kształcić i rzeczywiście stwarzać im jak najlepsze 
warunki to ich Z powrotem spychamy w XIX wiek, bo zagęszczamy klasy itd. To nie 
o to chodzi, chodzi o to żebyśmy racjonalnie gospodarowali, bo jeżeli mówimy, że w 
klasie 1-3 uczy dwóch nauczycieli, bo taka jest nieraz potrzeba i trzeba jeszcze 
zabezpieczyć zastępstwa, bo ludzie a szczególnie nauczyciele chorują no to się nagle 
okaże, że tutaj dla siedmiorga dzieci musimy zabezpieczyć dwóch czy trzech 
nauczycieli ja nie jestem wrogiem nauczycieli żeby ktoś dobrze zrozumiał, bo zaraz 
okaże się informacja, że Susz zamyka szkoły, bo mu się dzieci nie podobają czy 
nauczyciele w Braszowicach, ale tak jak powiedziałem racjonalne gospodarowanie i 
zobowiązanie władzy Gminy Które odpowiadają za Oświatę przestrzegania 
zarządzania Burmistrza, że bezwzględnie, bo tak się nagle okazało, że dyrektor w 
Braszowicach mówi, że ma 12-13 uczniów a przychodzi 7 od 1 września wszyscy 
ręce rozkładają projekty organizacyjne zatwierdzone a my mamy w plecy 800 tysięcy 
na tym ta zabawa polega rozumie mówimy, że Ząbkowice to oaza bezrobocia, ale 
musimy tą biedę po równo dzielić. Ja muszę zabiegać pracując codziennie po 12 
godzin muszę dbać o to żeby zarabiać pieniądze nikt mi nie daje za darmo pieniędzy 
apeluje również o to żebyśmy się poważnie zastanowili i zobligowali zarówno 
dyrektora szkoły, który dostaje dodatek motywacyjny nie wiem ile, ale do 
bezwzględnego, jeżeli dyrektor sobie zorganizuje klasę siedmio osobową to niech 
płaci za to, bo on przekroczył zarządzenie, rozporządzenie Burmistrza niech będzie 
jakoś odpowiedzialny a my znowu przyjmiemy na swoje sprawy ten ciężar nie ma 
innej drogi nie ma innej możliwości ustalenie limitów przyjęcia uczniów, jeżeli nie 
ma to niestety dzieci, które są zapisane w Braszowicach, Stolcu i Zwróconej jest ich 5, 
6 czy 7 dojeżdżają. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok, jako przedstawiciel miejscowości wiejskiej 
chciałbym tutaj zdecydowanie podkreślić, że jestem przeciwny likwidowaniu 
jakiejkolwiek szkoły wiejskiej. Szkoła wiejska to nie jest tylko miejsce nauki dzieci, 
ale to jest również miejsce, które integruje społeczność wiejską także tutaj 
powoływanie się na to, że w jednej szkole nie ma odpowiedniej liczby dzieci i już 
otwieramy drogę do likwidacji to mi się wydaje nie jest ten kierunek i tutaj uważam, 
że te 3 szkoły wiejskie w największych miejscowościach powinny zostać powinny 
funkcjonować dla dobra wiejskich społeczności. 
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Radna Danuta Tkaczonek, zanim do zasadniczego pytania przejdę chciałam 
nawiązać do Pana Radnego Tkaczyńskiego zgadzam się z faktem, że pozostał nam 
zbyt krótki okres czasu do dyskusji w tak ważnym temacie, ale pragnę zauważyć, że 
te niedopełnienie terminu, który powinien być dłuższy i większy, aby mogli się 
wypowiedzieć i dyrektorzy i rodzice i wszystkie osoby zainteresowane 
funkcjonowaniem naszej Gminy został skrócony te rzeczy, o których przeczytałam w 
projekcie reorganizacji pojawiły się już zajawik w gazecie „wiadomości powiatowe” 
w sierpniu ubiegłego roku, więc pytam, co stało na przeszkodzie żeby takie 
propozycje przedłożyć do dyskusji Radnym i mieszkańcom Gminy Ząbkowice 
Śląskie jeszcze W ubiegłym roku wiec, jeżeli tylko czujemy oddech na plecach 
prędkości załatwiania tej sprawy to tylko z powodu tego, że służby oświatowe Pana 
Burmistrza stawiają nas przed takim terminem a nie innym to jest jedno. Druga 
kwestia proszę o podanie kryteriów, na których ma się opierać restrukturyzacja 
oświaty proszę państwa wybieramy teraz spośród różnych wariantów jeszcze na 
pewno każdy z nas gdyby zebrał w sobie chęć czy odwagę mógłby potrzepać z 
rękawa różne propozycje, ale nie można w ten sposób podchodzić przedmiotowo do 
funkcjonowania sfery, która dotyczy życia mieszkańców należy do tej sfery podejść 
podmiotowo, dlatego interesują mnie, jakie zostały ustalone przez służby oświatowe 
Pana Burmistrza kryteria, do których należałoby się odnieść i wnieść swoje 
propozycje i uwagi i następne pytanie Pan Radny Stanisław Susz zaproponował 
wariant pierwszy również zainteresowałam się tym wariantem przeprowadzenia 
reorganizacji i przedłożyłam do Pana Burmistrza interpelację oczekuję odpowiedzi 
na tą interpelację tam wyraziłam troszeczkę bardziej szczegółowych pytań, które by 
pomogły w podjęciu decyzji mniemam, że skoro taka propozycja została zawarta w 
dokumencie, że propozycja tego rozwiązania nie kończy się na słowach i zdaniach 
zapisanych w tym dokumencie, dlatego korzystając z faktu i obecności tutaj służb 
oświatowych Pana Burmistrza zanim otrzymam interpelację oczywiście oczekuję w 
formie pisemnej proszę rozszerzyć ten wariant i opowiedzieć o nim Radnym. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, jeżeli chodzi o informację czy późno czy wcześnie 
powiem tak każdy ma swoje kompetencję kompetencją władzy wykonawczej jest 
realizacja zadań również oświatowych o trudnościach finansowych przede 
wszystkim związanych z oświatą mówiłam w czerwcu i sierpniu, kiedy ukazały się 
artykuły w tym temacie bardzo takie sygnalizujące jeden element, który tutaj macie 
na wstępie ujęty mianowicie brak dzieci w naszych placówkach oświatowych 
różnych typów osobą wspierającą, która wielokrotnie mówiła o trudnościach oświaty 
jest Pani Skarbnik, więc uważam, że informacja była ze strony służb jak to Pani 
określa Urzędu właściwa i nie tylko natomiast nic nie stoi na przeszkodzie, aby 
określone Wnioski w stosunku do władzy wykonawczej Gminy skierować takich 
wniosków nie było został materiał przygotowany w wariantach, które państwo 
macie i jeżeli będą wnioski dotyczące każdego wariantu lub innego, którego możemy 
wprowadzić oświadczam państwu, że każdy wariant możemy wprowadzić, 
ponieważ rozmawiałam ze związkami zawodowymi, związki zawodowe też na 
cyklicznych spotkaniach sygnalizują, że potrzebne jest dofinansowanie w oświacie 
zwłaszcza w sferze nauczycieli, aby ten dodatek obniżyć, bo po prostu w systemie 
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jest za mało środków finansowych na tą strukturę, która na ten moment jest 
natomiast prawo oświatowe i karta nauczyciela nie dozwala na drastyczne działanie, 
ponieważ są pewne obostrzenia, które nie Mogą na pstryknięcie palca dokonać 
redukcji zatrudnienia w sferze np. nauczycieli, bo faktem jest bez względu na to czy 
ktoś będzie mówił w takiej czy innej formie za dużo nauczycieli w systemie naszej 
oświaty a za mało dzieci i to, co Państwo macie w tabelach określonych to ujemny 
przyrost naturalny i stąd konieczność pochylenia się nad każdym z wariantów 
jeszcze raz oświadczam, że w oparciu o wulkan, który jest w dyspozycji wydziału i 
wdrążony przez poszczególne placówki oświatowe jesteśmy w stanie przygotować 
każdy wariant niektóre warianty te najbardziej ostre są zdyscyplinowane czasem do 
końca lutego a dzisiaj mamy koniec stycznia Niemniej jednak każdy inny możemy 
wprowadzić w trakcie całego roku także decyzja zależy od tego czy idziemy w 
kierunku określonym czy nie to, co chciałam zwrócić uwagę na słowa Pani Skarbnik 
naprawdę sytuacja w oświacie jest bardzo trudna i tutaj trzeba rozsądnego 
kompromisu jak państwo wiecie do zawarcia kompromisu trzeba mieć po pierwsze 
partnera, z którym ten kompromis chce się zawrzeć i dobrą wolę, partnera jak i 
dobrą wolę to my oczekujemy i zrealizujemy tak jak powiedziałam każde rozsądne 
rozwiązanie natomiast nie będziemy za tym żeby wylać dziecko z kąpielą albo zrobić 
jakieś ruchy chaotyczne, które wzbudzą niepokój społeczny, o jaki co niektórzy się 
starają. 
  
Radna Danuta Tkaczonek, ta koncepcja, jeżeli można rozszerzyć bo tutaj Radny 
Stanisław Susz podniósł temat jak również interpelacji to nie jest tylko na tyle 
przygotowany co jest te parę zdań w projekcie więc korzystając bardzo proszę o 
rozszerzenie tej koncepcji. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, proszę doprecyzować pytanie. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, proszę uprzejmie: 
 
WARIANT I – KSIĘGOWOŚĆ 

Zadanie 

Proponowane jest:  

a) Utrzymanie w strukturach organizacyjnych Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach 
Śląskich Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu w Urzędzie Miejskim w 
Ząbkowicach Śląskich z Kierownikiem EKS na czele lub …  

 
b) Utworzenie Instytucji Edukacji, Kultury i Sportu (IEKS) z Dyrektorem IEKS, jako 

jednostki budżetowej sprawującej nadzór merytoryczny i finansowy nad 
placówkami oświaty i sportu oraz nad instytucjami kultury w Gminie Ząbkowice 
Śląskie (w zakresie obowiązującego prawa) wraz z równoczesną likwidacją 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu w Urzędzie Miejskim w Ząbkowicach 
Śląskich – IEKS przejmuje zadania dotychczasowego Wydziału EKS-u. 
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Etap kolejny – to powołanie zintegrowanej księgowości w EKS lub IEKS 
(wykorzystanie oprogramowania VULCAN) oraz dostosowanie zatrudnienia 
księgowości do realnych potrzeb (1+3), tj. 
 

• Główna księgowa (60 tys. Brutto/brutto) 
• Referent księgowy (50 tys. Brutto/brutto) 
• Referent księgowy (50 tys. Brutto/brutto) 
• Referent księgowy (50 tys. Brutto/brutto) 
• Płace – na tę chwilę pozostają na placówkach. 

 
Panie Burmistrzu czy ta interpelacja, którą skierowałam za pośrednictwem biura jest 
u Pana czy u Pani Burmistrz, bo zawarłam tam kilka pytań, które dotyczą o 
doprecyzowanie i jakimi zadaniami oprócz nadzoru będzie się zajmował 
ewentualnie powołany nowy wydział, jakie są planowane tam stanowiska, z jakim 
zakresem obowiązków i kompetencji i jeszcze tam były dwie kwestie, co do kosztów, 
powołania i funkcjonowania takiego wydziału. Te pytania były w interpelacji Pani 
Wiceburmistrz twierdzi, że nie wie, o co chodzi mówiąc na skróty, więc proszę o 
wyjaśnienie i proszę o rozszerzenie tematu. 
 
Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek, oczywiście interpelacja została 
przekazana do przygotowania Pani odpowiedzi przez odpowiednie służby urzędu 
przez Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu pod nadzorem Ewy Figzał ona jest dosyć 
szeroka, ponieważ tam było 11 pytań takich konkretnych, więc żeby odpowiedzieć 
na każde pytanie trzeba dokonać szczegółowej analizy, ponieważ te pytania są 
troszkę szersze od tego zapisu, który tutaj jest i odpowiedź jest oczywiście 
przygotowywana. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, Pani Radna przeczytała Pani fragment wariantu 
pierwszego i w dalszym ciągu nie zadała Pani pytania wydaje mi się, że to, co zostało 
napisane tutaj w tym fragmencie jest jasne i oczywiste mianowicie, jeżeli chodzi o 
Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu jest regulamin organizacyjny urzędu, który 
mówi, w jakim zakresie, w jakich kompetencjach wydział Edukacji, Kultury i Sportu 
zawiaduje, jakimi obszarami funkcjonowania Gminy, jeżeli chodzi IEKS pojawiła się 
taka nazwa jest to jednostka budżetowa, która oprócz zadań związanych z EKS 
będzie realizowała zadania np. zintegrowanej księgowości wypisane tutaj zostały w 
tym wariancie mocne strony i słabe strony wydaje mi się, że akurat ten wariant jest 
tak komunikatywnie napisany, że nie budzi on wątpliwości stąd moje pytanie 
dotyczące doprecyzowania Pani pytania natomiast ja wiem, o czym mówię i emocje 
zostawmy na boku tylko zajmijmy się profesjonalnym narzędziem i te narzędzia 
tutaj zostały przedstawione dwa status Kwo, jako wydział EKS i jednostka 
budżetowa, IEKS który się będzie zajmował tymi samymi sprawami plus 
zintegrowana księgowością, jeżeli będziemy wiedzieć, jaki kierunek finalnych zmian 
będzie to z całym szacunkiem praktycznie ten wariant jest w kompetencji władzy 
wykonawczej i Burmistrza, ale my ze względu na to, że chcemy zasięgnąć opinii 
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zewnętrznej również i ten wariant Został podany, bo kto pyta nie błądzi, dlatego 
dziękuję bardzo za tą interpelację, którą Pani określiła w stosunku do Pana 
Burmistrza natomiast nie widzę tutaj niejasności w odpowiedzi jeszcze raz mówię 
EKS czy IEKS to jest jakby odrębna jednostka, która będzie miała te same zadania 
plus zintegrowaną księgowość. 
 
Radny Franciszek Gawęda, ustosunkuje się do mniej więcej do takiego 
sformułowania, dlaczego stolec, jeżeli weźmiemy pod uwagę budżet, który żeśmy 
zatwierdzili akurat jest to szkoła, która najwięcej środków ze szkół wiejskich posiada 
z budżetu jest to kwota około 1 mln 200 zł wcześniejsze moje pytanie skierowane do 
Pani Skarbnik dotyczyło, jaki to będzie rząd wielkości oszczędności w tych 
wszystkich wariantach uśredniono powiedziano mi, że to w granicach 1 mln 500zł 
stąd też te zwykłe czy minimum porównanie jest zwykłe kolejna szkoła to 
Braszowice 1mln 50zł i Zwrócona 979 stąd taka a nie inna interpretacja, która wydaje 
mi się być zasadna z pozycji ekonomicznej. Nawiązując do wypowiedzi Pani 
Burmistrz i tego, co powiedziała Pani Radna Danuta Tkaczonek nie sposób nie 
zauważyć i wydaje mi się, że za rok za, dwa jeżeli nie daj boże powstanie IEKS ślad 
za dyrektorem IEKS powstaną kierownicy Wydziału do spraw Oświaty, Kierownicy 
Wydziału do spraw kultury, kierownicy wydziału do spraw Sportu ponadto już 
tydzień temu czy dwa tygodnie temu na posiedzeniu Komisji zwróciłem uwagę na 
fakt powielaniu zadań w tym również zakresie wysłałem interpelację do Pana 
Burmistrza, bo robimy restrukturyzację i zaczęliśmy od złe strony zaczęliśmy od 
szkół a nie od Urzędu Miejskiego, jeżeli pozwalamy sobie na myślenie o tym, że 
Zastępca Burmistrza mniej więcej 150 tysięcy złoty rocznie ma te same zadania, co 
zastępca, kierownik IEKS w przyszłości dyrektor IEKS-u a w ślad za nim kierownicy 
podali sobie głowę tutaj położyli na stół chyba, że po mojej wypowiedzi, że tak 
będzie to się ktoś wycofa powstaną kierownicy i kolejne stanowiska to proszę 
państwa zasadne jest abyśmy również pochylili się również i nad tym stąd też 
również zrozumiałe moim zdaniem są intencje Radnej Tkaczonek i zapisów jej 
interpelacji Pani Burmistrz nie rozumie to nie budzi we mnie żadnych wątpliwości. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, jeżeli chodzi tutaj o moją osobę, jako zastępcę 
burmistrza drugiego jakie są moje kompetencję też odsyłam do ogólnie dostępnego 
regulaminu organizacyjnego Urzędu gdzie Pan sprawdzi jakie kompetencje akurat 
osoby zajmującej to stanowisko są natomiast jeszcze raz podkreślam że dzisiaj 
Wydział Edukacji składa się z kierownika, z trzech Pań które mają określone zakres 
obowiązków to znaczy jedna z Pań jest od społecznych alkoholowych, druga zajmuje 
się instytucjami sprawami kadrowymi i trzecia zajmuję się różnego rodzaju 
zastawieniami finansowymi to jest cały skład Wydziału Edukacji w liczbie 3 Panie 
plus 1 kierownik był czas że pracowałyśmy we 4 razem natomiast tzw. Jednostka 
budżetowa IEKS będzie miała identyczny skład plus skutek, który został ujęty w 
wariancie numer 1. 
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Radny Bogdan Tkaczyński, mam na tą chwilę propozycję kompromisu mianowicie 
taka, która pogodzi Pana Radnego Susza i Pana Przewodniczącego Laboka to, co 
powiedziałem wcześniej likwidacja szkół w tej chwili to już jest marzenie ściętej 
głowy natomiast jest zarządzenie Burmistrza to, co mówił Pan Radny Susz, że nie 
mogą istnieć oddziały poniżej 12 osób wobec tego dyrektorzy szkół winni 
przestrzegać tego zarządzenia i z chwilą, gdy się okaże 1 września, że w oddziale jest 
nie 12 a 7 czy 6 uczniów i uczennic wówczas Pan Burmistrz po prostu wydaje 
polecenie ażeby tych uczniów przenieść do jednej ze szkół podstawowych w 
Ząbkowicach Śląskich wówczas nie będzie problemu Szkoła będzie istniała Pan 
Labok będzie zadowolony, ale również to, co mówi Pan Susz zarządzenie Pana 
Burmistrza będzie przestrzegane będzie to również bardzo poważny wniosek dla 
dyrektorów, którzy poczują się zagrożeni, że w takiej sytuacji w następnym roku 
może być znowu o jeden oddział mniej i szkoła ulegnie samolikwidacji a nie 
likwidacji wygaszeniu po prostu stąd proszę Państwa taki wniosek kieruję ażeby 
dyrektorzy przestrzegali zarządzenia Burmistrza w sprawie ilości uczniów w klasach 
tu chodzi o klasy pierwsze szkoły podstawowych. 
 
Radny Stanisław Susz, intencją moją, jeżeli chodzi o przyjęcie wariantu 1 jak gdyby 
tu nie budzi to we mnie wątpliwości z prostej przyczyny ta struktura, która została 
przedstawiona jest jak gdyby powieleniem struktury, która funkcjonuje w Ziębicach 
mam nadzieję taką, że zamysł stworzenia takiego właśnie zespołu, czyli Wydziały 
Edukacji, Kultury i Sportu z takimi kompetencjami, bo w Ziębicach tak jest Pan 
dyrektor Regner zarządza oświatą, sporą i ośrodek opieki i oświaty i to tak 
funkcjonuje, funkcjonuje dobrze prawie modelowo struktura oświatowa, jeżeli 
chodzi o ilość placówek jest właściwie taka sama jak w Ząbkowicach, dlatego 
stawiam ten wniosek jeszcze raz podkreślam, aby Ten wariant pierwszy i drugi żeby 
nadać mu bieg służbowy żebyśmy po prostu nad tymi wariantami zaczęli pracować i 
je wdrążać i dyskutować oczywiście przedstawiając racjonalne argumenty stron, ale 
tak jak mówię liczę na to bardzo, że to jest pierwszy krok to, co mówił Pan Radny 
Tkaczyński to był mój drugi wniosek rzeczywiście żeby zobligować władzę Gminy 
do egzekwowania przestrzegania zarządzenia Burmistrza to nie jest przeciwko 
komuś tylko proszę państwa tak jak powiedziałem 2 nauczycieli i 7 uczniów albo 19 
nauczycieli i 16 osób personelu. Czyli uważacie, że to jest zdrowa sytuacja ja 
uważam, że to jest chore. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, nawiązując do Państwa wypowiedzi chciałabym 
tutaj przybliżyć jeszcze jedną informację to, co mówiłam na ostatniej komisji od 
grudnia 2012 roku już zaczynamy pracować nad nowymi arkuszami 
organizacyjnymi na kolejny rok szkolny i z informacji, które mamy klasy pierwsze 
szkół podstawowych wiejskich nie są w stanie zebrać tych minimalnych 12 uczniów 
siedmio Latków, bo przykład Braszowic polega na tym, że na moment ustawowy, 
czyli na moment 30 kwietnia, kiedy dyrektorzy muszą złożyć arkusze organizacyjne 
tych dzieci zapisanych do szkoły było i żaden z dyrektorów nie złamał zarządzenia 
Pana Burmistrza tylko później przez okres wakacyjny i 1 września zdarzyło się tak, 
że rodzice sześciu Latków zmienili decyzję i pozostawili dzieci w przedszkolach i nie 
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puścili po prostu do szkoły lub była część osób, która wyjechała fizycznie i teraz 
mamy siedmio osobową klasę oczywiście ten rok szkolny jeszcze zakończy się w 
takiej strukturze, jakiej się zakończy natomiast jesteśmy teraz na etapie spotkań z 
mieszkańcami i na pewno ten temat zostanie poruszony, co dalej w tym temacie tak 
jak mówię sprawa oświaty to nie jest łatwa sprawa ona dotyczy dzieci, dotyczy 
młodzieży, dotyczy bardzo wielu ludzi zatrudnionych w systemie, ale chce jeszcze 
raz powiedzieć, że dzisiaj jesteśmy zobowiązani do tego praktycznie zmuszeni do 
zawarcia kompromisu i o tym kompromisie z rozsądnym rozmiarem z rozsądnym 
partnerem ja tutaj osobiście jak i również Pani Skarbnik, która zdaje sobie sprawę z 
tego, czym dysponuje w budżecie, dlatego tak jak mówię rozwiązania o każdej porze 
w systemie oświaty są możliwe do przeanalizowania do przeliczenia, itd. Ale ten 
system tej struktury, który jest na dzisiaj nie udźwignie i to samo mówiła przed 
chwilą Pani Skarbnik. 
  
Radna Danuta Tkaczonek, chciałam zwrócić uwagę koleżanek i kolegów Radnych, 
że przysłuchując się i uczestnicząc w tej dyskusji podkreślacie najczęściej Państwo, że 
jest za dużo nauczycieli i trzeba dokonać tej restrukturyzacji, ale dokonując tej 
restrukturyzacji jest wniosek Pana Radnego Susza żeby zlikwidować czy 
przekształcić stołówki, więc dlatego nie bez kozery pytałam, o jakim kryterium 
mówimy, które ma zdecydować o restrukturyzacji no, bo skoro problemem jest ilość 
etatów i ilość dzieci to, dlaczego mają tym konsekwencje ponieść osoby zatrudnione 
na stołówkach i przy okazji być może jeszcze inne kwestię z tym związane, dlatego 
słusznie podkreśla każdy z nas jesteśmy wszyscy zgodni Co do tego mamy intencje, 
że jest to trudny temat, że jest to ważny temat, że dotyczy całej Gminy potrzeba na to 
czasu czasami trzeba jakiegoś okresu czasu żeby się pogodzić z lepszą bądź gorszą 
decyzją i o ile tutaj myślę nikt nie ma większych uwag, co do zintegrowanego 
systemu zarządzania oświata, jeżeli chodzi o księgowość jest to kwestia 
doprecyzowania jakby to funkcjonować miało żeby to się nie powielały kompetencję 
stanowiska żeby kwota powstania takiej instytucji nie przewyższała oszczędności, 
które ewentualnie by powstały po pewnych zmianach o tyle pozostałe warianty 
wymagają w mojej ocenie dalszej analizy dalszego przemyślenia, jeżeli chodzi?O 
mnie, jeżeli gdybym miała podnieść rękę przy wariancie proponowanym 
jakimkolwiek przy likwidacji stołówek nie podniosłabym, dlaczego dodatkowym 
argumentem jest to, że jest kryzys jest ciężko o pracę uderzamy tą propozycją osoby, 
które są najsłabsze zawodowo i być może temat powróci, ale w tym roku wolałabym 
nie wybudować jakiegoś chodnika, zawiesić remont, który może poczekać z ulicą 
aniżeli w dobie kryzysu w dobie tak trudnej sytuacji pozbawić pracę osób, które 
utrzymują rodziny a nie są to pensję typu kierowniczego czy osób zarządzających 
instytucjami tylko są to pensje praktycznie głodowe, bo są to najniższe pensję skoro 
nie ma ustalonego i podanego Oficjalnie kryterium, jakim mamy się kierować osoby 
moi przedmówcy, którzy się wypowiedzieli i wskazywali, że jest coś nie tak, jeżeli 
chodzi o kadry i liczbę dzieci a wskazujecie, że trzeba zlikwidować czy przekształcić 
stołówki, więc bardzo proszę o jakąś spójność logiczną w tej restrukturyzacji. 
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Radny Bogdan Tkaczyński, chciałbym tylko sprostować, bo Pani Radna ciągle mówi 
o likwidacji stołówek o wariancie drugim mówi się o wydzieleniu stołówek 
szkolnych a więc tu nie ma mowy proszę państwa chciałbym powiedzieć z całą mocą 
nie ma mowy o likwidacji stołówek. Stołówki są, będą na pewno nadal tylko ich 
forma istnienia po prostu musi być zmodyfikowana. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, tak awansem padło słowo likwidacja, bo skoro się mówi 
o przekształceniu o wydzieleniu no po prostu są jakieś etapy, które rokują tak a nie 
inaczej zapomniałam Panie Przewodniczący Komisji dodać również do Pana 
Burmistrza i do Radnych z apelem z petycją zwrócili się mieszkańcy Ząbkowic 
Śląskich stąd również taka prośba decydując o tej restrukturyzacji brać ten głos pod 
uwagę i kierować się naszym dobrem wspólnym i jeszcze raz podkreślam żeby nie 
przestawiać ani dzieci ani tych stołówek ani nauczycieli jak meble w pokoju to jest 
natura ludzka i dlatego jeszcze raz oczekuję na wskazanie przez Urząd Miejski 
Kryteriów, jakimi mamy się kierować przy podejmowaniu decyzji. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, Pani Radna po raz kolejny mówi Pani o kryteriach 
Pani Skarbnik jasno powiedziała o kryteriach, którym poddana jest zarówno władza 
uchwałodawcza jak i władza wykonawcza tej Gminy natomiast dostała Pani również 
określone rozwiązania i proszę wskazać odpowiednie rozwiązanie lub lepsze które 
potrafi Pani wyartykułować naprawdę mając tą bazę którą mamy przygotujemy w 
formie liczbowej dodatkowe rozwiązania które ewentualnie by wpłynęły na 
dzisiejszej komisji natomiast w kwestii stołówek muszę tutaj oświadczyć że jestem 
nauczycielem, jestem pedagogiem i bardzo dużo osób dzwoniło do mnie w 
kwestiach zapytania o likwidacji stołówek w momencie kiedy wytłumaczyłam jak to 
ma wyglądać osoby te Stwierdziły, „że zostały wprowadzone w błąd”(min24: 05) w 
związku z tym, jeżeli taka potrzeba będzie będę ten temat kontynuowała natomiast 
meritum dotyczące stołówek poprosiłabym Pana Kierownika o wypowiedź w tej 
kwestii. 
  
Kierownik Wydziału EKS Marek Błażejewski, na dzisiaj jest sytuacja taka, jaką 
znacie w szkołach, jeśli chodzi o dożywianie uczniów stawka żywienia ucznia to jest 
3, 20 zł to jest oczywiście wsad do kotła i tylko i wyłącznie takie środki są pobierane 
natomiast pozostali korzystający z posiłków w stołówkach szkolnych korzystają w 
kwocie 5 zł oczywiście to jest bardzo tanio natomiast chciałbym jeszcze podkreślić, że 
ze stołówek szkolnych korzystają nauczyciele, pracownicy pozostali 
niepedagogiczni, ale także osoby trzecie i też mamy wiele uwag w tym kontekście, że 
jak to się dzieje, kiedy mówimy o oszczędnościach, kiedy mówimy o jakiś planach 
związanych z ekonomią funkcjonowaniem tego wszystkiego żywimy i dostarczamy 
środków na żywienie wielu osób zewnętrznych za takie małe pieniądze w gminach, 
powiatach ten problem został już wcześniej podjęty i my jakby mówiąc o stołówkach 
pochylamy się nad tym, w jaki sposób zrobić, aby do tych ekonomicznych 
przesłanek wrócić w innych Gminach są znacznie wyższe stawki żywieniowe dla 
dzieci dla uczniów, co też zapewnia, gwarantuje jakby wyższy poziom tego żywienia 
natomiast zdecydowanie wyższe stawki, jeżeli chodzi o pozostałych korzystających 
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ze stołówek, dlatego też rozważamy różne możliwości z dyrektorami kierującymi 
stołówkami szkolnymi, którzy mają je w swoim posiadaniu niektórzy z dyrektorów 
widzą potrzebę podniesienia stawek żywieniowych i dzisiaj jesteśmy Na tym etapie, 
że po prostu przyglądamy się różnym obszarom, w których można dokonać jakiś 
rezerw jakiś oszczędności poszukiwać zdrowego rozsądku i ekonomii i nawiązując 
również do tego, co mówili moi przedmówcy Pani Burmistrz sądzę, że te warianty, 
które przekazaliśmy do państwa oceny do wyboru kierunku i drogi, do której 
zmierzamy są też takim jakby elementem tego, że tak dalej się nie da wszyscy 
chcieliby dobrych wyników, wszyscy chcieliby godziwych pensji, wszyscy chcieli 
pracujący w oświacie w szkołach w placówkach, przedszkolach żeby godziwie 
zarabiać żeby osiągać średnie nałożone przepisami ustaw i uchwał natomiast nie ma 
tych środków stąd jakby działania Desperacja w tym kierunku żeby każdy z 
elementów, który przedstawiamy każdy z wariantów żeby się nad nim pochylić 
przeanalizować i takie propozycje Państwo otrzymali do rozważania. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, mamy żywienie np. w Zwróconej czy w Stolcu 
zewnętrzne tutaj widzę na Sali Barbarę Juzwiszyn prosiłabym Panie przewodniczący 
żeby wyraził Pan zgodę na to żeby Pani Barbara zabrała głos  
 
Janusz Labok, czy Pani Barbara chciałaby zabrać głos? 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, Szanowna Pani w związku z tym, że rozmawiamy 
o stołówkach natomiast Pani świadczy usługi na rzecz oświaty w dwóch szkołach 
gdzie nie ma stołówek to znaczy w Szkole Podstawowej w Zwróconej i w Szkole 
Podstawowej w Stolcu chciałabym żeby określiła Pani swoje stanowisko czy jest Pani 
zadowolona z tego typu usługi czy nie czy ma jakieś problemy może z rodzicami czy 
z innymi osobami. 
 
Barbara Juzwiszyn, Na dzień dzisiejszy nie docierają do mnie informacje o 
problemach, jeżeli chodzi o jakoś usługi, którą świadczę czy ja jestem zadowolona? 
Oczywiście, że jestem zadowolona chciałabym, widzę, że jest to taki rynek, którym 
można by się zająć na szerszą skalę. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiem tak czytając różnego rodzaju pisma, które 
krążą po Ząbkowicach pozwoliłam sobie na taką sugestie z tego względu że 
żywienie w tych szkołach mówię o Stolcu i o Zwróconej gdzie nie ma kuchni jest 
przez Gminę zabezpieczone i mam informacje od dyrektorów że to co tutaj Pani 
powiedziała w stosunku do usługodawcy nie ma uwag ze strony rodziców tak jak 
mówię ten wariant drugi jest innym wariantem bo tutaj mamy przykładowy catering 
który że tak powiem zabezpiecza żywienie dzieci w placówkach gdzie nie ma 
żywienia w postaci kuchni natomiast to co jest zapisane w wariancie drugim jest 
próbą Pozostawienia albo oferta pozostawienia żywienia w konkretnych 
placówkach, ale również i odpowiedzialności tam Państwu napisałam mocne strony 
i słabe strony tak jak mówię kompromis jeszcze raz kompromis z rozsądnym 
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partnerem, dlatego że są kryteria, o których powiedziała Pani Skarbnik na początku 
naszej komisji. 
 
Radny Stanisław Susz, ja gdyby w odpowiedzi na uwagi wątpliwości Pani Radnej 
Danuty Tkaczonek chciałbym zwrócić uwagę na jeden dosyć ważny element krok 
pierwszy może najmniej bolesny, ale do wykonania właściwie od już od zaraz za 
miesiąc za dwa do wykonania, który mam nadzieję, że wskaże nam kierunek czy 
idziemy we właściwą stronę to jest pierwsza sprawa druga sprawa to Dura lex, sed 
lex twarde prawo, ale prawo i to prawo oświatowe niestety ktoś tak skonstruował, że 
sprawa likwidacji szkół wymaga całego procesu obok procesu, … czyli zgłoszenia 
kuratorium zamiaru w uchwał Rady to jeszcze istnieje tutaj aspekt społeczny myślę, 
że Nie unikniemy tego tematu przynajmniej ja nie będę się z tego wycofywał, 
ponieważ uważam taką potrzebę kiedyś pracowałem w Stolcu w szkole 11 lat 
swojego życia tam spędziłem uważam, że w bardzo pożyteczny sposób i twierdzę, że 
szkoły wiejskie oczywiście są jakimś zalążkiem, siedliskiem kultury jakiejś więzi 
społecznych itd. To jest jak gdyby rzecz zupełnie oczywista i bezdyskusyjna tylko tak 
jak mówię prawo ekonomii prawa tego, co się dzieje, że nam ubywa tych dzieci 
wymuszają na nas, bo proszę państwa stoi tutaj miasto naprzeciwko wsi i wieś 
naprzeciwko miasta i tutaj sytuacja jest jasna, bo chcemy żeby w szkołach miejskich 
w Klasach jest dzieci 25, 26 a w szkole wiejskiej 7 to jest proporcja tego jednocześnie 
tak jak mówię to fizycznie nie wytrzyma jednocześnie zwracam uwagę na to, że ta 
decyzja o likwidacji czy wygaszaniu szkoły wiejskiej jest to długi proces, jeżeli go 
rzeczywiście zaczniemy w tej chwili dyskutując o tym i przedstawiając warianty 
rozwiązania to ja myślę, że na początku roku 2014 dojdziemy do takiego momentu, 
że będziemy po wszystkich konsultacjach po wszystkich rozmowach i po wszystkich 
analizach i wtedy będziemy mieli możliwość podjęcia ostatecznej decyzji. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, chciałam nawiązać do słów Pani Wiceburmistrz 
zapytałam się, bo tutaj są mieszkanki Ząbkowic Śląskich, które między innymi 
sporządziły petycję Pani Burmistrz to nie jest tam jakieś pismo, które świadczy jakąś 
nieprawdę jak Pani próbuje sugerować jest to oficjalne pismo, petycja mieszkańców, 
która została złożona do Pana Burmistrza i do Rady Miejskiej przeczytałam tę petycję 
nie ma tam nic, za co mielibyśmy mieszkańców narażać na jakieś opinię czy to ze 
strony Radnych czy ze strony Pani Wiceburmistrz powinniśmy podejść z pokorą do 
prośby do oceny sytuacji, do której mają prawo wszyscy w tej Gminie i przyjąć to 
albo W milczeniu albo podyskutować, ale o faktach o tym, o czym piszą proszę nie 
sprowadzać intencji mieszkańców ich chęci wzięcia udziału w tej dyskusji nie 
sprowadzać ich do poziomu poczucia winy, bo akuratnie są najmniej winni 
mieszkańcy, dlatego jeszcze raz podkreślam z całą mocą Panie Przewodniczący, 
Szanowni Radni jest to oficjalne pismo i jest tam zawarta prawda, która w 
rozumieniu i odczuciu mieszkańców jest istotna, aby przekazać nam Radnym 
żebyśmy mieli na względzie ich również potrzeby. 
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Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, pojęcie pismo nie wiem, w jakim zakresie obraża 
kogokolwiek żeby jakieś pismo nie czuję obrazy w określeniu faktu a fakty są, jakie 
żeby ustosunkować się do pisma to trzeba te pismo po prostu mieć ja tego pisma na 
ten moment nie mam i z tego, co wiem wpłynęło ono do Pana Burmistrza w poczcie 
dzisiaj będzie rozdysponowane na pewno z całym szacunkiem i z największą 
starannością zajmę się argumentami ujętymi w tym piśmie i na pewno nie 
zlekceważę żadnego elementu tam wpisanego także proszę nie tworzyć faktów albo 
nie wkładać w moje słowa informacji, których nie wypowiadam. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, wnioski, które przedstawił Pan Radny Susz są 
wnioskami eralnymi do zrealizowania w tym zakresie, ale proszę uważnie 
wysłuchać i zrozumieć treść tych wniosków to nie jest tak, że my Radni 
restrukturyzujemy księgowość, stołówki itd. My po prostu stawiamy taki wniosek 
natomiast realizacja tego wniosku mają się zająć przede wszystkim dyrektorzy szkół 
na nich spoczywa obowiązek pracy i księgowości i tych stołówek natomiast, jeżeli 
chodzi o zamykanie szkół tak jak powiedziałem raz, że za wcześnie po drugie, jeżeli 
przystąpimy do dyskusji wcale nie jest powiedziane, że szkoła w Stolcu czy 
Braszowicach czy gdziekolwiek indziej musi być zamknięta, bo istnieją Możliwości 
inne do prowadzenia takich szkół przecież znamy z autopsji przypadki prowadzenia 
malutkich bardzo małych szkół przez stowarzyszenia i dlaczego zamykać drogę 
pracy takiego stowarzyszenia, które chce wziąć na barki i prowadzić taką szkołę 
oczywiście pomożemy w jakimś tam zakresie, ale stowarzyszenie ma prawo i szkoła 
nie ulegnie likwidacji, dlatego poczekajmy zróbmy ten pierwszy krok, który Pan 
Radny Susz zaproponował i dlatego ja proponuję stawiam wniosek o zamknięcie 
dyskusji już na ten temat. 
 
Mariusz Pelikański, jestem taki drobnym przedsiębiorcą Ząbkowickim i tak 
przysłuchuje się Państwa dyskusji ja z punktu widzenia firmy, którą prowadzę w 
Ząbkowicach Śląskich chciałem powiedzieć, że gdybym tutaj siedział na państwa 
miejscu to podjąłbym niestety te drastyczne rzeczy, o których tu Państwo 
rozmawiacie, czyli o tzw. Zwalnianiu i zamykaniu tych szkół zamykaniu tych 
stołówek i to wszystko, ponieważ to przynosi naprawdę duże straty jestem jak 
najbardziej przeciwny ogólnie zwalnianiu ludzi z pracy, itd. ponieważ to jest 
zabieranie chleba każdemu jednemu to jest zrozumiałe tym bardziej, że te osoby, 
które pracują to w większości to są osoby już starsze, które Tak jakby chcą dociągnąć 
do emerytury i swobodnie sobie żyć tak dalej, jeśli nie zamykać tych szkół jak tu 
Państwo rozmawiacie, bo tutaj dyskusja wciąż trwa cały czas mętlik jakiś to 
zlikwidować te stołówki, ale nie na zasadzie zlikwidować żeby ich nie było w tych 
szkołach po prostu te osoby, które tam pracują przejęły sobie to na własną rękę, jaki 
jest problem, jeżeli tam pracują 4 osoby 4 kucharki jakaś Pani intendentka bardzo 
proszę ja jestem za tym, mimo że prowadzę tą samą działalność jak tam byłaby 
otwarta niech te Panie otworzą sobie własne stołówki tak jak Pani Basia zrobiła to w 
FAELU, FAEL, jako potężna firma Ząbkowicka LEGRAND stwierdzili, że nie opłaca 
im się utrzymywać stołówki tak, nie opłaca się, więc co robimy dajemy Pani Basi a 
Pani Basia niech Se ogarnia jak Se ogarnie Se ogarnie jak Se nie ogarnie to kredyty 
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będzie spłacała do tej pory pracując w innym miejscu pracy to jest na tej zasadzie, 
więc tutaj nie mówmy na razie może, bo tutaj Pan tez powiedział wcześniej, że nie 
ma pierwszej klasy to nie ma pierwszej klasy jest druga, trzecia tylko, że jak nie ma 
pierwszej klasy w pierwszym roku to według mojego myślenia w drugim roku nie 
będzie drugiej klasy w trzecim nie będzie trzeciej itd. A koszt utrzymania szkoły to 
nie jest koszt utrzymania tych dwóch nauczycieli, którzy zajmowali się pierwszą 
klasą tylko to jest koszt utrzymania całego budynku, ogrzewania, prądu itd. Plus 
amortyzacja tego całego budynku, który się rozsypuje i trzeba go poogarniać to jest 
zła z mojego punktu widzenia małego drobnego przedsiębiorcy Ząbkowickiego, 
który dzięki Bogu się tu jeszcze utrzymuje, więc nie zamykajmy niczego najlepiej 
wręcz przeciwnie tak jak tutaj kolega powiedział zwiększmy tam etaty nawet tylko 
niech już tam zajmuje się firma, która otworzy tą placówkę w tym miejscu w tej 
szkole czy w jednej czy w drugiej czy w trzeciej i niech to będzie w każdej szkole 
Ząbkowicach Śląskich my sobie damy radę zobaczymy jak to będzie wtedy 
spostrzegane przez te osoby, które tam pracują to tylko tyle. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok, Dziękuję bardzo. Pan Bogdan Tkaczyński 
przedstawił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
  
Radny Franciszek Gawęda, Panie przewodniczący proszę o wycofanie tego 
wniosku, gdy sprawa jest o tyle poważna, że powinniśmy raczej wykorzystać naszą 
obecność i chęć pracy do tego, aby poznać stanowiska wszystkich osób myślę, że 
również zaproponuje Panu Przewodniczącemu, aby wykorzystać jest chyba część 
dyrektorów placówek, aby Oni określili swoje stanowisko w stosunku do tego, co 
rozmawialiśmy ostatnio, bo ostatnio rozmawialiśmy cały czas poświęciliśmy uwagę 
stołówką czy Oni są za czy przeciw czy raczej za czy raczej przeciw niech Oni określą 
są najbliżej tych stołówek najbliżej rodziców najbliżej uczniów chciałbym poznać ich 
stanowisko dokładnie każdej placówki w tej sprawie i stąd mój Wniosek, aby Pan nie 
zamykał dyskusji a ewentualnie poprosił dyrektorów placówek o swoją ocenę 
sytuacji dotyczących stołówek. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok, ponieważ dyrektorzy przybyli nie zgłaszali chęci 
wypowiedzi mam pytanie do dyrektorów czy chcieliby zabrać głos w dyskusji.  
 
Dyrektor Jarosław Machnik, zapis nieczytelny. 
 
Radny Franciszek Gawęda, mój wniosek proszę potraktować, jako zaproszenie na 
kolejną dyskusję w tej sprawie dyrektorów wszystkich placówek Ząbkowic Śląskich 
chociażby w kontekście tych stołówek. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok, dziękuję bardzo w związku z tym poddaję pod 
głosowanie wniosek Pana Radnego Bogdana Tkaczyńskiego o zamknięciu dyskusji 
w temacie restrukturyzacji oświaty przykładów propozycji: 
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Kto z Państwa jest za zakończeniem dyskusji? 
 
Głosowanie: 5 głosów za, 1 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących 
 
Przystępujemy do przegłosowania złożonych wniosków. 
 
Pierwszy wniosek Pana Radnego Stanisława Susza:  
 
WNIOSEK rekomendować Panu Burmistrzowi do realizacji przygotowania dwóch 
wariantów. Wariant pierwszy, który dotyczy księgowości oraz wariant drugi 
dotyczący stołówek w szkołach podstawowych i gimnazjach. 
 
Kto z Państwa jest za przyjęciem wniosku Pana Radnego Stanisława Susza? Proszę o 
podniesienie ręki. 
 
Głosowanie:  5 Głosów za, 0 głosów przeciw, 1 głos wstrzymujący 
 
Wniosek przeszedł. 
 
WNIOSEK Pana Radnego Franciszka Gawędy dotyczący do Pana Burmistrza o 
przeprowadzenie konsultacji społecznych dotyczący likwidacji szkoły w Stolcu. 
 
Kto z Państwa jest za przyjęciem wniosku? Proszę o podniesienie ręki 
 
Głosowanie:  1 głos za, 4 głosy przeciw, 0 głosów wstrzymujących 
 
Wniosek nie przeszedł. 
 
Radny Stanisław Susz, Przypominam o wniosku: 
 
WNIOSEK o zobowiązanie władze wykonawcze Gminy do zobligowania 
dyrektorów szkół, jeżeli chodzi o liczbę dzieci przyjmowanych do klas pierwszych 
wyszło takie zarządzenie Pana Burmistrza i stawiam wniosek żeby to zarządzenie 
przez dyrektorów szkół było bezwzględnie przestrzegane. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok, Kto jest za wnioskiem Pana Radnego Stanisława 
Susza? Proszę o podniesienie ręki. 
 
Głosowanie: 5 głosów za, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących 
 
Wniosek przeszedł. 
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Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki  
i Promocji Gminy Janusz Labok Przechodzimy do kolejnego punktu sprawy różne 
czy w tym punkcie ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku dzisiejszych obrad zamykam posiedzenie 
Komisji Oświaty. 
 
 
Protokołowała 
Kamila Bigos         
 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji 
           (-) Janusz Labok 
 


